
Protokół Nr  LXIX 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 19 kwietnia 2024 roku 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Jacek Murawski o godz. 14.00 otworzył LXIX sesję 

Rady Gminy Wolanów. Powitał Panią Wójt, Panią Sekretarz, Pana Skarbnika,  Państwa Radnych oraz 

Sołtysów przybyłych na sesję. Następnie zgodnie z listą obecności poinformował, że w sesji 

uczestniczy 14 radnych, 1 radna nieobecna,  co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad 

oraz podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

  

Ad. 2 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 

Przewidywany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2023 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Wolanów. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii św. Jana Chrzciciela i św. 

Stanisława Kostki w Mniszku.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej  dla Spółdzielni Socjalnej 

„POŻYTECZNI” w Mniszku. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2024 – 2033. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na rok 2024. 

14. Wolne wnioski i informacje.  

15. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie proponowany 

porządek obrad, gdzie w głosowaniu jawnym porządek został przyjęty jednogłośnie przy 14 głosach 

„za” przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 3 

Do protokołu z poprzednich sesji nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu jawnym przy 14 głosach „za” protokół Nr LXVIII  z sesji Rady Gminy 

Wolanów z dnia 25 marca 2024 roku został przyjęty jednogłośnie przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 4 

Pani Diana Gibała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że w dniu 15 

kwietnia członkowie Komisji Rewizyjnej oraz Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia na posiedzeniu 

omawiali materiały przygotowane na sesję Rady Gminy. Wszystkie zostały zaopiniowane 
pozytywnie jednogłośnie. Poruszono również tematy związane ze sprawami bieżącymi gminy. W 

tym samym dniu Komisja Rewizyjna odbyła kolejne posiedzenie. Przeprowadziła kontrolę inwestycji 

zrealizowanej w 2023 roku pn. „Zakup i montaż wiat przystankowych na terenie Gminy Wolanów”. 

Członkowie Komisji na podstawie dokonanej kontroli pozytywnie ocenili realizację zadania. 

Komisja nie stwierdziła żadnych uchybień. 

Pan Mirosław Furczyński Przewodniczący Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i 

Porządku Publicznego poinformował, że w dniu 16 kwietnia Komisja Rozwoju Gospodarczego 



Budżetu i Finansów spotkała się na wspólnym posiedzeniu z Komisją Rolnictwa Ochrony 

Środowiska i Porządku Publicznego. Zajmowano się omawianiem i opiniowaniem projektów uchwał 

przygotowanych na dzisiejszą sesję Rady Gminy,  które zostały zaopiniowane pozytywnie  

jednogłośnie przez członków Komisji. Omawiano również sprawy bieżące Gminy. 

 

Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy 

w okresie między sesjami, informując: „Od ostatniej sesji zwyczajnej w dniu 25 marca 2024 r. 

głównie koncentrowaliśmy na procedowaniu postępowań na zakupy, roboty i usługi dotyczące 

bieżącego roku, jak również inwestycji rozpoczętych w roku ubiegłym. Wreszcie zakończyliśmy 

uzgodnienia z MSiT dotyczące boisk, wykonawca wszedł na place budów, ale nie można mówić, że 

robota idzie, po zdjęciu warstwy wierzchniej wykonawca czeka aż ziemia obeschnie.  W przypadku 

sali gimnastycznej rozpoczęły się prace związane z wykonaniem fundamentów, ale wykonawca ma 

opóźnienia względem już zaktualizowanego harmonogramu i duże obawy mamy czy zdąży 

zrealizować budowę w umownym terminie. Kierujemy co jakiś czas pisma upominające do 

wykonawcy, to daje jakieś rezultaty, ale nie zadowalające.  

Wreszcie podpisaliśmy umowy na budowę oświetlenia drogowego - trzech odcinków 

oświetlenia w Garnie oraz 3 odcinków w Młodocinie Większym,  a także dwóch odcinków wzdłuż 

drogi krajowej tj. w miejscowości Wawrzyszów oraz Sławno. Wykonawca ma czas do 9 lipca na 

wykonanie tych inwestycji.  

W dniu 18 kwietnia podpisaliśmy umowę z wykonawcą na rozbudowę skrzyżowania dróg w 

miejscowości Wawrzyszów-Dzika Niwa. Wykonawca ma 4 m-ce na realizację tej inwestycji, tj. do 

18 sierpnia. Niebawem ogłosimy przetarg na remont pozostałej części tej drogi, aż do drogi krajowej 

nr 12. Nadal nie podpisaliśmy umów na dofinansowanie obu tych przedsięwzięć z RFRD, wciąż 

czekamy.  

Zakończyliśmy najpilniejsze prace na drogach jeśli chodzi o wywóz kruszywa i roboty 

równiarką, zostały sołectwa Mniszek i Wymysłów. W ostatnich dniach prowadzone było łatanie dziur 

w asfalcie, które będzie kontynuowane, naprawiony został most w Zabłociu. Rowy będą w 

późniejszym czasie jak trochę obeschnie.  

Rozpoczęliśmy prace przygotowawcze zmierzające do uruchomienia prac związanych z 

renowacją kapliczki słupowej w Mniszku. RIO nakazało nam wprowadzenie zmian w uchwale, która 

przyjęliśmy na poprzedniej sesji, co znajduje odzwierciedlenie w dzisiejszym porządku obrad.  

Z dobrych wiadomości dostaliśmy dofinansowanie z WFOŚiGW na program ciepłe 

mieszkanie 153 000 zł – jest to program adresowany do obiektów zbiorowego zamieszkania, 

wnioskowanie do programu było poprzedzone zbieraniem zapotrzebowania osób, które spełniają 

kryteria programu. Jest to 5 osób. 

I bardzo dobra wiadomość z ubiegłorocznych inwestycji wodociągowo-kanalizacyjnych 

odzyskaliśmy VAT na kwotę 1 225 925 zł, te środki są już w budżecie zaangażowane, bo  na etapie 

planowania budżetu już wiedzieliśmy, że je odzyskamy.  

Rozpoczęliśmy już nabory w programie sterylizacji zwierząt, już wpłynęło 59 wniosków na 

szacunkową kwotę 29 700 zł. A na przydomowe oczyszczalnie 2 wnioski, nabór w programie trwa 

do końca sierpnia lub do wyczerpania środków.  

Rozpoczęliśmy budowę ogrodzeń na działkach gminnych w Kolonii Wawrzyszów, 

Wacławowie i Młodocinie Większym.  

Trwa proces uzgodnień przygotowanej dokumentacji w przypadku budowy żłobka oraz 

świetlicy kontenerowej w Sławnie.  

Otworzyliśmy oferty na modernizację budynku gospodarczego w Mniszku użyczonego 

Spółdzielni  Socjalnej Pożyteczni. Do kwoty z dofinansowania brakuje 45 000 zł, które są 

przeznaczone w formie dotacji w dzisiejszej uchwale budżetowej. Niestety nadal nie otrzymaliśmy 

umowy dla Spółdzielni potwierdzającej otrzymaną kwotę dofinansowania. A dopóki nie będzie 

umowy z MRiPS, nie można podpisać umowy z wykonawcą, a jednocześnie do 30 listopada 

inwestycja musi zostać rozliczona. 



W minionym tygodniu w urzędzie odbyło się spotkanie z przedstawicielami PSG 

O/Warszawa, ustaliliśmy, że dla urealnienia budowy odcinków sieci gazowej od sieci głównej 

potrzeba jest licznych wniosków złożonych przez zainteresowanych mieszkańców. O budowie 

przesądzi liczba zainteresowanych. Wnioski trzeba składać do tutejszego urzędu w formie 

papierowej, a my przekażemy je do PSG O/warszawa, gdzie zapadają decyzje o inwestycjach. 

W niedzielę 7 kwietnia odbyły się wybory samorządowe w rezultacie których  została 

wyłoniona Rada Gminy Wolanów na kolejną kadencję oraz wójt w mojej osobie. Z tego miejsca 

serdecznie dziękuję Mieszkańcom Gminy Wolanów za udział w  wyborach i udzielone poparcie w 

wysokości 85,16% i deklaruję niezmiennie ciężką pracę na rzecz rozwoju Gminy Wolanów!”’ 

 

Ad. 6 

W danym punkcie posiedzenia  Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski wraz z 

Sekretarzem Gminy Panią Małgorzatą Szczepaniak  podziękowali Pani Wójt za owocną współpracę 

w ciągu całej kadencji wręczając kwiaty.  

Pani Wójt otrzymała gromkie brawa. 

  

Ad. 7 

Ocena zasobów pomocy społecznej za 2023 rok.( w załączeniu) 

 

Ad. 8  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Wolanów.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXIX/506/2024 w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia planu ogólnego gminy Wolanów została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia w 2024 r. pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla Parafii św. Jana Chrzciciela i 

św. Stanisława Kostki w Mniszku.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXIX/507/2024 w sprawie udzielenia w 

2024 r. pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla Parafii św. Jana Chrzciciela i św. Stanisława 

Kostki w Mniszku została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji celowej  dla Spółdzielni Socjalnej „POŻYTECZNI” w Mniszku.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXIX/508/2024 w sprawie udzielenia 

dotacji celowej  dla Spółdzielni Socjalnej „POŻYTECZNI” w Mniszku została przyjęta jednogłośnie 

14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 



Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. 

sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXIX/509/2024 w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 12 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2024 – 2033.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXIX/510/2024 w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2024 – 2033 została przyjęta 

jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w Uchwale 

budżetowej na rok 2024. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXIX/511/2024 w sprawie zmian w 

Uchwale budżetowej na rok 2024 została przyjęta jednogłośnie 14 głosami „za” (uchwała w 

załączeniu). 

 

Ad. 14 

W danym punkcie posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

poinformował, że w dniu 3 kwietnia wpłynęło zawiadomienie o badaniu nadzorczym  uchwały Rady 

Gminy Wolanów z dnia 4 marca 2024 r. Nr LXVII/498/2024 w sprawie wprowadzenia zwolnienia od 

podatku rolnego na terenie Gminy Wolanów. Konsekwencją ww. pisma jest Uchwała Nr 9.201.2024 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 9 kwietnia 2024 r w sprawie 

orzeczenia nieważności uchwały Nr LXVII/498/2024 w sprawie wprowadzenia zwolnienia od 

podatku rolnego na terenie Gminy Wolanów z powodu istotnego naruszenia  art. 7 ust. 3a ustawy z 

dnia 30 kwietnia 2004 r. o postepowaniu w sprawach dotyczących pomocy publicznej. 

Następnie głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Wolanów Pan Marek Małysa dziękując za 

wspólne spotkania oraz owocną współpracę. W tej kadencji zgoda pokazała, że buduje. Ma nadzieję, 

ze nowa Rada równie owocnie będzie pracowała.  

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha podziękowała Wysokiej Radzie za 

zgodną współpracę, pełną szacunku i wzajemnego zrozumienia. Zrobione zostało bardzo dużo. 

Można tylko pomarzyć, żeby przyszła kadencja była równie owocna.  Wójt przyznała, że momentami 

było ciężko (czas pandemii, wojny na Ukrainie, czy zaopatrzenie mieszkańców w węgiel), ale mimo 

wszystko razem daliśmy radę – dodała.  W dalszej części wypowiedzi Wójt Gminy skierowała 

ogromne podziękowania do każdego z osobna z grona Rady wręczając skromne podziękowania oraz 

statuetki dla Radnych upływającej kadencji – „Przyjaciel Gminy Wolanów”. 

Następnie delegacja Państwa Sołtysów złożyła życzenia Pani Wójt Ewie Markowskiej – 

Bzducha wręczając kwiaty.  

Wójt Gminy podziękowała również Państwu Sołtysom, choć dodała, że przyjdzie czas na 

podziękowania w sposób szczególny, kiedy będą zebrania sołeckie.  Podziękowała również 

Pracownikom Urzędu, którzy wyobrażenia i marzenia Wójta oraz Rady przekładają na codzienną 

pracę. 

Pani Wójt otrzymała gromkie brawa. 

 Przewodniczący Rady zabierając głos przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń 

majątkowych przez radnych. Poinformował, że termin złożenia upływa w dniu 30 kwietnia, według 

stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku. 

 



Ad. 15 

Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął ostatnią LXIX sesję Rady Gminy Wolanów 

w tej kadencji o godz. 15.15. 

  

  

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek      Jacek Murawski 


